
 

 

 
Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 1. december 2020 kl. 17.00-20.00 
Møde afholdes i personalerummet, Hollændervej 3   
Kl.17.00 Mødet starter med et kig på byggeriet  
Omkring kl. 19 serveres flæskestegssandwich og ris a la mande lavet af Gorm køkkenmand mv. på 
Fortet, (hvis man ikke er til flæskesteg er der alternative muligheder) 

 

Forældrerepræsentanter: 

• Camilla Arent - afbud 

• Filip von Spreckelsen 

• Jette Hyldal Deichman 

• Louise Krogh  

• Michael Andersen – deltog fra kl. 18. 

• Rasmus Edelberg 

• Sune Wæsel 

Suppleanter: 

• Susanne Nørrelund Munk 

• Janne Hansen - afbud 

 

Elevrepræsentanter: 

• Kamille (9. årgang) -  afbud 

• Liva (7. årgang) 

Medarbejderrepræsentanter: 

• Claus Aatoft Klub Fortet 

• Lasse Skjerlie Gilling, lærergruppen 

Ledelsesrepræsentanter: 

• Jakob Toft 

• Jens Zachariasen 

• Kristian Lohmann 

• Michael Halvorsen 

 
 



 

 

Tidsplan 
Ca. 

Status 
& Bilag Referat – Del 1 Ansvar 

Navn 
    

 
17.20 

 
Beslutning 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Susanne Nørlund blev indsuppleret 
 

 
Formand 

 
17.25 

 
Beslutning 

Bilag 

 
2. Godkendelse af referat 

Referatet d. 3. november 2020 blev godkendt. 
 

 
 

Kristian 

 
17.30 

 

 
Drøftelse 

 

 
3. Byggeri/ genhusning 

Status fra byggemøde torsdag d. 26. november 2020 
 
Referat netop modtaget og vedhæftet dette referat. Den indlagte 
tids buffer er nu opbrugt, hvilket betyder at byggeriet er forsinket 
med 30 dage og forventes overtaget d. 2. august.  Herefter 
udbedring af fejl og mangler, brandtjek, godkendelse af byggeriet, 
indflytning mm. Og klar til første skoledag den 10. august. 
 

 

 
Sune/Jens 

 

 
17.50          

 

 
Drøftelse 

 

 
4. Dialog om kriterier for lærerkontinuitet  

Jens orienterede om overvejelserne lærerkontinuitet på Ny 
Hollænderskolen. Ny Hollænderskolen er i udgangspunktet opdelt 
i tre trin; indskolingen, mellemtrinnet og udskolingen og består af 
ca. 40 klasser.  
Ny Hollænderskolen har ikke en stor omsætning af lærere, men 
har naturligt lærere der går på barsel, på pension mm.  
Ny Hollænderskolen er ved at gå fra at være 4- og 5-sporet til at 
være 3-sporet. Derudover er der sket en ændring med større 
fokus på praktisk/musiske fag. Dette har alt sammen betydning 
for, hvordan der påsættes lærere på årgangene/klasserne.  
Grundlæggende forsøges det at sikre så kontinuerlige lærerforløb 
for de enkelte klasser som muligt, med udgangspunkt i dén viden 
som ledelsen er bekendt med på det givne tidspunkt. Fx laves ofte 
forløb for lærere/klasser som krydser afdeling (indskolingen, 
mellemtrin eller udskoling) hvis en klasse skal skifte lærer midt på 
trinnet. 
Der kan dog være situationer hvor lærernes fagkombinationer gør 
at det ikke er muligt at sikre undervisningskvaliteten samtidig med 
lærerkontinuitet. Og så har undervisningskvaliteten forrang. 
 
Skolebestyrelsen påpeger, at den finder det vigtigt at der tages 
det rette hensyn til lærerkontinuitet når der udskiftes/påsættes 
nye lærere til klasser.  
Skolebestyrelsen ønsker at der udarbejdes et princip for 
lærerkontinuitet. Kristian laver et udkast. Rasmus vil gerne 
supplere med principper/tilføjelser om vikardækning og Jette vil 
gerne sætte det sammen. Udkastet skal forbi medarbejderne før 
endelig beslutning. 

 
Ledelsen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kristian 
Rasmus 

Jette 
     

Det blev aftalt at Sune og Louise svarer 3.c. (tidligere 2.c.) der har 
 

Sune 



 

 

efterspurgt skolebestyrelsens holdning til sagen. Louise 
 
   
                   

 
Orientering 

 
 
 
 

    
 
 
    
 

                 

        
5. Meddelelser – udsendes skriftligt til bestyrelsen senest mandag 

d. 30. november. 
 

Elevrepræsentanter 
Intet nyt 
 

Medarbejderrepræsentanter:   
• Lærerrepræsentant: 

En del lærere føler sig presset af begrænsningerne og 
usikkerheden som følge af Covid-19. Derfor er der også flere 
skrantende lærere end normalt. 
 

• Pædagog Fortet:    
Oplever en presset hverdag grundet Covid-19 og dets 
begrænsninger. 

 
Fortets ledelse:  

Fortsat højt medlemstal i Klubben.  
 

SFO ledelse:  
Meddelelser fra SFO – til skolebestyrelse møde tirsdag den 1. 
december 2020 
 

1. Personalesituationen på SFO 
Jakob (SFO leder) har været sygemeldt i en periode fra maj 
2020, men er nu tilbage på fuld styrke. 
Der har i perioden været tre langtidssygemeldinger blandt 
personalet. To er i skrevne stund på vej tilbage og én starter 
op 1, december 2020 
 
Vi har haft to opsigelser – én pædagogmedhjælper har sagt op 
pga. uddannelse og en ny er ansat. 
Så har Anette sagt sin stilling op pr. 31. december 2020 og vi 
har pt et stillingsopslag ude på en 35 timers skolepædagog. 
 
Anna vender tilbage fra barsel midt i januar og vi skal derfor 
sige farvel til Julia der starter på lærerseminariet. Hun vil 
stadig fungerer som tilkalde vikar. 
 
 

2. Rammerne for SFO i skyggen af Covid-19  
 
- Opdeling i årgang på 3 matrikler 

Vi har valgt at opdele vores fritids tilbud på tre matrikler. 
0. Årgang har SFO på Slottet (Hortensiavej 1), 1. årgang 
har SFO på Palæet (Hortensiavej 3) 2. og 3. årgang har SFO 
på Dr. Primesvej på henholdsvis 1. og 3. sal. 
 
Fremtidsplanen er at vi efter sommerferien samler alt SFO 
aktivitet på Hortensiavej 1-3 
 

- Nyhedsbreve 

 
 
 
 

Kamille/Liva 
 
 
 

Lasse 
 
 
 
 

Claus 
 
 
 

Michael 
 
 

Jakob 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

 

Vi er i opstarten at det nye tiltag vedrørende udsendelse 
af et ugentligt nyhedsbrev – dette vil på sigt kunne give et 
overblik over hvilke aktiviteter vi tilbyder i de forskellige 
huse. 
 

  
3. Forløb for pædagogerne i SFOén – ”Styrket fagligt og kollegialt 

fællesskab” 
 
I forhold til den meget omskiftelige virkelighed SFO 
pædagogerne har arbejdet i, i de sidste lange stykke tid, har vi 
igangsat en proces blandt SFO pædagogerne, der skal være 
med til at gøre en god personalegruppe endnu bedre.  
 
Vi har grundet Covid-19 restriktioner, fået ændret vikårene for 
at lave kvalificeret og god fritidspædagogik, så væsentligt det 
sidste års tid, at der er brug for et energi-boost og et endnu 
tydeligere fokus på vores kerneopgave 
 
Vi har formuleret følgende mål for indsatsen: 
Vi vil styrke det faglige og kollegiale fælleskab blandt 
pædagogerne i SFOén så overskuddet øges og det fælles 
engagement styrkes omkring udvikling, læring og trivsel 
blandt børnene på Ny Hollænderskolen 
 

4. ”Scenekunst mod mobning” 
 
Vores helt fantastiske samarbejde med Teater Riddersalen, 
støttet af Statens Kunstfond, kører på andet år. I slutningen af 
januar er det den sidste af vores tre 3. klasser der skal over til 
et intensivt to ugers teaterforløb, på et ægte teater og med en 
ægte instruktør. 
 
Projektet kører også næste skoleår. 

 
Skolens ledelse:   
Dags dato har Ny Hollænderskolen i to tilfælde på 8. årgang sendt 
klasser hjem, grundet en elev i hver klasse som var testet positiv. 
Skolen har været i tæt kontakt med kommunens børn – og unge 
læge i forhold til hvorledes tilfældene har skullet håndteres. De 
involverede elever, forældre og medarbejdere er orienteret efter 
de kommunale retningslinjer. Heldigvis har det været muligt, at få 
stoppet smittekæderne, ingen ud over de to pågældende elever 
har været testet positiv. I de dage hvor klasserne har været 
hjemsendt har der været iværksat virtuel undervisning. 
Ingen medarbejdere på skolen, SFO eller Fortet er dags dato testet 
positiv. 
 
I forbindelse med den politiske beslutning omkring Vision 2030 for 
folkeskolen i Frederiksberg Kommune, vil der via 
Skoleforvaltningen komme materiale ud til skolebestyrelserne. 
Skolebestyrelserne skal så drøfte versioner og komme med deres 
input. Processen forventes begyndt primo 2021 – materialet er 
endnu ikke tilgået skolen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Jens 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
Skrivelse (medsendt dagsorden) vedrørende eventuelt høringssvar 
ang. evt. lukning af Christianskolen. 
Skolebestyrelsen afgiver ikke et høringssvar. 

 
       Formanden/medlemmer: 

Ikke noget 
                                     

 
 
 
 

 
 

Formand 
Best. 

    
    
    

 
  



 

 

 
 

Tidsplan 
Ca. 

Status 
& Bilag Referat – Del 2 Ansvar 

Navn 
 

   18.15 
 

 
Drøftelse 

 
6. Drøftelse af nyt princip om undervisningsdifferentiering 

Tids- og handleplan – Susanne og Louise   
Arbejdsgruppe nedsat med Louise, Susanne og en repræsentant 
fra ledelsen og medarbejderne. Ledelsen kontakter gruppen med 
navne på medlemmer. 
Tidsforløb mm. vedtaget med udgangspunkt i oplæggets forslag – 
se bilag. 
Lasse pointerede, at der i hans øjne ikke er behov for et princip 
for undervisningsdifferentiering, da det i forvejen er lovpligtigt at 
undervisningsdifferentiere. Det er en grundpille i såvel lærernes 
uddannelse som arbejde at tage udgangspunkt i den enkelte elev i 
det omfang, det er muligt.  
Insisterer skolebestyrelsen på at lave et princip, er det vigtigt at 
sikre bredden i undervisningsdifferentieringsbegrebet. Det 
handler ikke bare om at hæve et karaktergennemsnit, men om at 
forsøge at imødekomme det enkelte barn på dettes behov – om 
det så er på det faglige, personlige eller sociale plan. 

 

 
Best 

 

 
18.45 

 

 
Drøftelse 

 

 
7. Planlægning af arbejdet og dagsorden for kommende møder 

Formanden udarbejder dagsorden i samarbejde med ledelsen. 
Punkter:  
Oplæg fra ledelsen om Ny Hollænderskolens løfteevne i 
forbindelse med princippet om undervisningsdifferentiering. 
 

 
Best. 

 

 
18.55 

 
Beslutning 

 
8. Kommunikation fra mødet 

Jette skriver brev fra bestyrelsen med opsummering af 
drøftelserne om lærerkontinuitet samt ønsker god jul. 

 
Alle 

 

 
19.00 

 
Orientering 

 
9. Eventuelt 

Ikke noget 
 

 
Alle 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 

                                                            
 

    
 
 
  



 

 

Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2020/2021 
 
Tirsdag d. 18. august 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 1. september 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 6. oktober 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 3. november 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 1. december 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 12. januar 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 2. februar 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 2. marts 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 13. april 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 4. maj 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 1. juni 2021 kl. 17.00-20.00  

 
 
Styrelsesvedtægt for Frederiksberg Kommunes skolevæsen  
 
https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-
02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf 
 
 
 

https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf
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